
Oświadczenie złożone 

przez senatora Mariana Poślednika 

na 12. posiedzeniu Senatu 

w dniu 10 marca 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Anny Zalewskiej 

Szanowna Pani Minister! 

W związku z wieloma pytaniami od rodziców oraz samorządowców z mojego regionu odnośnie do prze-

pisów prawa oświatowego regulujących zasady funkcjonowania przedszkoli, w tym zapewnienia opieki nad 

dziećmi w wieku przedszkolnym, zwracam się z prośbą o ustosunkowanie się do problemu poruszanego 

przez zainteresowane strony. 

Zapewnienie opieki nad dziećmi w wieku przedszkolnym jest obowiązkiem gmin, z którego muszą się one 

wywiązywać. Niejednokrotnie spotkałem się ze stwierdzeniem, że z ustawy o systemie oświaty wynika, iż 

oddział przedszkolny w szkole podstawowej nie jest odrębną od niej jednostką organizacyjną, więc jego 

funkcjonowanie powinny regulować te przepisy prawa, które odnoszą się do szkół, czyli np. z uwzględnie-

niem przerw feryjnych i wakacyjnych. 

Tymczasem ze stanowiska organów administracji i WSA wynika, że oddział przedszkolny funkcjonuje 

przez cały rok, tak jak każde inne przedszkole. Niezależnie od tego, czy mamy do czynienia z oddziałem 

przedszkolnym, czy z samodzielną placówką, przedszkole zawsze powinno funkcjonować przez cały rok, bez 

przerw, a jego organizację zawsze regulują przepisy ramowego statutu przedszkola. Przedszkole oferuje 

dziecku opiekę również w czasie ferii szkolnych, a szkoła nie. 

Szanowna Pani Minister, proszę o zwrócenie uwagi na wskazany problem i o odpowiedź na pytanie, czy 

oddział przedszkolny w szkole podstawowej w okresie ferii powinien zapewnić dziecku opiekę. 

Z poważaniem 

Marian Poślednik 

 
 


